Как написать эссе (письменное высказывание с элементами рассуждения) по английскому языку на 14 баллов?

Структура

Ваше высказывание с ЭР должно состоять из 5 абзацев:

- 1) введение
- 2) выражение вашего мнения плюс аргументация его(2--3 аргументами)
- 3) выражение противоположной точки зрения на проблему, поднимаемую в эссе
- 4) выражение вашего мнения (контраргументы) на противоположную точку зрения
- 5) заключение

РАЗВЕРНУТОЕ ПИСЬМЕННОЕ ВЫСКАЗЫВАНИЕ с элементами рассуждения

Use the following plan:

- 1. make an introduction (state the problem)
- 2. express your personal opinion and give 2–3 reasons for your opinion
- 3. express an opposing opinion and give 1–2 reasons for this opposing opinion
- 4. explain why you don't agree with the opposing opinion
- 5. make a conclusion restating your position

Общие стратегии

- строить высказывание в соответствии с предложенным планом;
- начинать введение следует с общего представления темы и предложения, отображающего ее проблемный характер ,т.е. начало должно демонстрировать контрастирующие точки зрения.
- во введение перефразировать тему/проблему, данную в задании, не повторяя ее дословно;
- при планировании письменного высказывания сначала продумать ключевые фразы каждого абзаца;
- каждый абзац должен быть написан соответствующим образом (рекомендуется в первом предложении абзаца выразить его основную мысль и далее ее развивать, подкреплять примерами и аргументами)
- введение и заключение должны быть приблизительно одинаковы по объему;
- в основной части должно быть как минимум три абзаца ,приблизительно одинаковых по размеру;
- общий объем основной части не должен быть меньше общего объема введения и заключения;
- особое внимание уделять средствам логической связи текста, как внутри предложениями, так и между предложениями.

Объем высказывания с ЭР

- введение –50 слов
- основная часть (второй абзац) –80 слов
- основная часть (третий и четвёртый абзацы) –70 слов
- заключение –50 слов

Выставление оценки по КРИТЕРИЯМ

- 12-14 баллов «отлично»
- 11-10 баллов «хорошо»
- 9-8 баллов «удовлетворительно»
- 7 и менее -....

НАУЧИТЬ СТРУКТУРИРОВАТЬ

свое сочинение, используя соответствующие вводные фразы и клише.

ЗАДАНИЕ 1. Какие из нижеприведенных слов и выражений вводят сравнение/ контраст/ результат/вывод/ аргумент в поддержку высказанной мысли. Заполните таблицу (в списке есть лишние слова):

What's more, firstly; in summary; in spite of; thus, lastly, however, in addition, apart from that, in consequence, moreover, despite; on the other hand, in contrast to this; as a result, because of that, although, whatever, as, and so; nevertheless; in conclusion, besides, while, even if, and yet, equally, to put it briefly.

Introducing comparison/contrast	Introducing result/conclusion	Introducing supporting arguments
In spite of this, however despite, on the other	in summary ,thus, in consequence , as a	What's more, in addition, apart from
hand, in contrast to this	result, because of that,	that, besides,
although, even if,	in conclusion, to put it	
equally	briefly	

ЗАДАНИЕ 2. В каждой строке связующих слов и выражений есть одно лишнее. Найдите его.

- 1)when, whenever ,moreover, before, until, while, as soon as, after
- 2) finally, lastly, all in all, in conclusion, in addition, to sum up
- 3) and ,also, too, moreover, what is more, in addition, furthermore, therefore
- 4) although, because, but, however, on the other hand
- 1)______,2)_______,4)____

ЗАДАНИЕ 2. В каждой строке связующих слов и выражений есть одно лишнее. Найдите его.

- 1)when, whenever ,moreover, before, until, while, as soon as, after
- 2) finally, lastly, all in all, in conclusion, in addition, to sum up
- 3) and ,also, too, moreover, what is more, in addition, furthermore, **therefore**
- 4) although, because, but, however, on the other hand

- He called the police when/then he realised that a burglar had broken into his neighbour's house.
- 2 Travelling by train is usually cheaper than driving. However/In addition, it is more relaxing.
- 3 Helen didn't go to the Chinese restaurant with us, but/because she doesn't like Chinese food.
- 4 I love the work of artists such as/for example Van Gogh and Matisse.
- 5 Kim never eats healthy food, but/so she always looks fit and well.

fight illnesses 4) colds and flu.

5), exercise reduces stress levels and

secondly, finally,

first of all.

makes you feel happier.

 Rewrite this short description, using the linking words/phrases above.

Jerry is forty years old. He is of average height. He is muscular. He has got big blue eyes. He has got short, blond hair. He has got a beard. He likes wearing casual clothes.

1	We / be / very busy / and / have / lots / do / before / Pete's surprise party / last week.		
2	We / send out / invitations / all our friends / and / make / big cake.		

3	We also / buy / soft drinks / snacks / and / we / decorate / house / colourful balloons / streamers.		

As I see it, Jerry is forty years old. It seems to me that he is of average height .Besides, he is muscular. Apart from that, he's got big eyes . He's got short blond hair and a beard. By the way, he likes wearing casual clothes.

.

In fact, we were very busy and had lots to do before Pete's surprise party last week. To start with, we sent out invitations to all our friends. Second, we made a big cake. In addition, we also bought soft drinks and snacks. Finally, we decorated our house with colourful balloons and streamers.

ЗАДАНИЕ 3. Какие из ниже приведенных слов и выражений могут быть использованы для введения, основной части, заключения письменного высказывания с элементами рассуждения?

Firstly, to begin with ,furthermore ,moreover ,also, In my opinion, I believe, I think, As I see it, In today's world it is important...,many people believe...but to my mind,

However, on the other hand, though, in conclusion, all in all, to sum up, All things considered I believe...,In conclusion it is important to remind/add/point out that...the issue is far from solving/resolving yet but I think...,there is no doubt, there is a dispute, discussion/no agreement...,the problem/issue/phenomenon of...is/appears to be/has always been...many people think that...,on the other hand, secondly, finally, in addition, Besides, Moreover, in spite of this, in fact, As a result, consequently.

One major advantage is, As advocates of...claim/argue, as critics point out,

One major advantage is, As advocates of...claim/argue, as critics point out, There are a number of disadvantages/drawbacks, To sum it up, one can come to the conclusion that...., To conclude, it appears that....

Образец эссе по теме: «Some people think that social networks can substitute real-life communication»

Today social networks captivate our lives. Lots of people are eager to be involved in the World Wide Web and are not against substituting vital communication with virtual one. Others support the idea that the net is not able to replace the bright world of true communication in reality.(49)

As I see it, chatting in the Internet is a sheer (absolute) waste of time. **First of all**, this means of communication deprives us of a possibility to really interact with a person we are speaking **to owing** to the fact that emotions can be easily hidden under words and smileys. **Moreover**, not only we fail to understand somebody completely, **but** we also forget all the necessary skills of speaking in public. It can often lead to us being shy and withdrawn when we have to talk with somebody.(88)

However, opponents argue that sharing information via the Internet is both faster and more convenient as you can find out everything you want without even lifting a finger. They consider it to be vital and unavoidable in our fast-moving world.(40)

Despite this widespread belief, I hold my own stand point. There are other means of communication including speaking by phone, **for instance**, that can turn out as effective as social networks. **Furthermore**, they will provide you with intellectual enrichment. You can seldom gain it from chatting in the Internet.(49)

To put it in a nutshell, I reckon that it is high time people understood that social networks take control of their personalities and absorb real-life converse. **Although** socializing in the real world seems old-fashioned, it is in fact much more beneficial than Internet communication.(43) (271)

Самое сложное это написать высказывание с ЭР по английскому языку за ограниченное время -60 Поэтому нужно:

- 1. прочитать задание и определить основную проблему
- 2. определиться со своей точкой зрения (вы за или против)
- 3. написать аргументы (2-3) и их обоснование на черновике
- 4. отразить различные аспекты проблемы (социальные, экономические, моральные)
- 5. раскрыть один из аспектов более детально
- 6. писать ВсЭР следует с черновиком, но держа в уме шаблон.

Comment on the following statement.

The use of mobile phones should be restricted.

What is your opinion? Do you agree with this statement?

Write200-250 words.

Следующее, что нужно сделать, это определиться со своей точкой зрения. Причём постарайтесь быть категоричны. То есть в данном конкретном примере, вы должны сказать: Да, я считаю, что использование мобильных телефонов следует ограничить(+). ИЛИ Нет, я не считаю, что мобильные телефоны следует ограничить(-)

Затем вы берете черновик и пишите свои аргументы.

ВВЕДЕНИЕ

В современном мире технологий мобильные телефоны стали неотъемлемой частью нашей жизни. В тоже самое время существует множество людей, которые считают, что использование мобильных телефонов должно быть лимитировано. Однако, другие не разделяют этой точки зрения.

INTRODUCTION

In today's world of technologies mobile phones have become an essential part of our life. At the same time there are plenty of people who believe that the use of mobiles should be limited. **However**, others do not share this point of view.(42)

- Итак, вы написали введение на черновик и подкорректировали его. Теперь пишите введение на чистовик.
- Затем вы работаете со 2-4 абзацами: выстраиваете аргументы и контраргументы, вспоминаете из шаблонов слова-связки. Помните, что предложения должны быть логичными, выражать ваше мнение, отражать другие точки зрения.

Мнение автора

Говоря о себе, я придерживаюсь мнения, что мы не должны уменьшать использование наших телефонов по разнообразным причинам. Начать с того, что мы можем подключиться к интернету и узнать любую информацию в любое время и в любом месте. Более того, мобильники дают нам отличную возможность оставаться на связи с родными, друзьями, учителями, с людьми за границей. Последнее, но не менее важное,

хотя мобильники не могут обеспечить их владельцев полной безопасностью, люди могут звонить в скорую, полицию всякий раз, когда критическое положение.

Speaking for myself, I reckon that we do not have to reduce our phones' using for various reasons. **To start with**, we can log on to the Net and find out any information any time and place. **Moreover**, mobiles give us an opportunity to stay in touch with relatives, friends, teachers, people overseas. **Last but not least**, although they cannot provide us with entire safety, we call for an ambulance or police whenever there is an emergency.(77)

ПРОТИВОПОЛОЖНОЕ МНЕНИЕ

Тем не менее, есть люди, которые противостоят этому мнению. Мобильники вредны для нашего здоровья из-за радиации, которую они производят. Кроме того, неограниченный доступ к ним может вызвать неспособность общаться в реальной жизни. Вот почему использование телефонов должно быть минимизировано.

Nevertheless, there are people who oppose this opinion. According to them, mobiles are harmful to our health because of radiation they produce. **Besides**, they believe that unlimited access to phones can cause disability to socialize in real life. **That is why** using mobiles must minimized.(45)

Контраргумент на противоположную точку зрения.

После того, как вы выразили противоположную точку зрения, вы должны ЕЩЕ РАЗ написать, почему вы с ней не согласны. Вспомните ваш главный контраргумент и перефразируйте его.

К сожалению, я не могу согласиться с этой группой людей. Во первых, эти догадки об опасности радиации ещё не доказаны учёными. Что касается второго довода, я уверен ,что телефоны не могут влиять на наш характер . Люди либо сдержанные и закрытые, либо общительные от природы.

Unfortunately, I cannot agree with this group of people. **To my mind**, these guesses about the danger of radiation have not been proved yet . **As for the second argument**, I am sure that phones are not able to affect our personalities. People are either reserved and withdrawn, or outgoing originally.(50)

Заключение

Наконец, переходим к последнему абзацу— заключению. Это вывод, в нем вы обобщаете все вышеизложенное, по объёму оно приблизительно равно введению (около 40-50 слов). В заключении ещё раз подчеркните противоречивость темы и выразите своё мнение.

Приняв всё в расчёт, я хотел бы подчеркнуть, что использование мобильников - противоречивый вопрос. Некоторые считают, что их использование должно быть целесообразным. Но я твёрдо убеждён, что их доступность не должна быть сокращена.

Conclusion

Taking everything into account, I would like to point out that using mobiles is a controversial issue. Some consider that their use must be sensible or regulated. But I strongly believe that availability of mobiles should not be reduced at all.(41) 255

Useful Vocabulary (Opinion Essays)

Вводные фразы, выражающие ваше мнение.

- I think...... I believe..... In my opinion.....
- In my view... The way I see it.....
- It seems to me (that)...... As I see it......
- I doubt whether.....

Фразы, перечисляющие точки зрения и аспекты обсуждаемой проблемы в порядке их значимости

- In the first place..... First of all.....
- To start / begin with......
- Secondly..., Thirdly....., Finally.....
- Last, but not least......

Фразы, добавляющие новые аспекты обсуждаемой проблеме

- Furthermore / Moreover / What is more....
- In addition to this / that.....
- Besides / Also...... Apart from this / that......
- Not to mention the fact that.....

Фразы, выражающие причины, уточняющие высказывание

- Because......, The reason why.... is that......
- What I like/dislike about....is......
- This would mean.....
- By doing this..... As a result of this.....

Фразы, подчеркивающие контраст, связывающие различающиеся идеи

- It is argued that.... People argue that.....
- There are people who oppose......
- Contrary to what most people believe......
- Opponents of this way say.....
- However, On the other hand....
- In spite of / Despite......
- Even though / Although......
- Nevertheless, Otherwise, Yet......

Фразы, приводящие пример, доказательство, аргументацию

- For example/ For instance
- Such as, Like, Especially, In particular
- Заключительные фразы. In conclusion/ On the whole To sum up, All in all,
- All things considered, To put it in a nutshell,
- Taking everything into account ...